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La construction du diorama “traversée de la Sare par la 5e division d’Infanterie US” par les
membres du gropupe de travail bénévole du musée a pris +- 14 mois. La neige du terrain a été
“moulée” dans du béton coulé couvert de platre et de deux couches de peinture blanche. Le détail
ici montre un des 8 soldats poussant la barque d’assaut.

The construction of the diorama “Sauer river crossing by units of the 5th US Infantry division” by
members of the voluntary working group, took +- 14 months. The snow of the terrain consists of
molded concrete with layers of plaster and white paint. The detail showsone of the 8 soldiers
pushing the assault boat.
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M. Harry Gray (gauche), alors capitaine du 50e bataillon d’artillerie, qui en tant qu’observateur
d’artillerie participait dans la traversée de la Siire prés de Diekirch le 18 janvier 1945 et qui devint
le sponsor principal du diorama. A sa gauche, le Gén.Maj. e.r. Horst Henning , alors mitrailleur
allemand de 18 ans qui opposa les troupes américianesle 18 janvier 1945 et le Brigardier-Général
Robert Connor, qui commandait le 3e battallion, 2e régiment de la 5e division d’infanterie US, qui
libérait Diekirch.

Mr. Harry Gray (left) , then a captain of the 50th Field Artillery battalion, who as an artillery
observer participated in the Sauer river crossing on January 18, 1945 near Diekirch became the
main sponsor of the diorama. Left of him are Major - Gen.ret. Horst Hennig,then an 18-year old
German soldier, who on January 18, 1945 was manning a machine gun facing the U.S. troops and
BG ret. Roberrt Connor, who commanded the 3rd Bn, 2nd Inf. Rgt, 5th Inf. Div that retook
Diekirch.
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Détail du diorama fini

Detail of the finished diorama



